



SHANGHAI
FOREIGN INVESTMENT
ASSOCIATION
上海市外商投资协会



上海市外商投资协会月度工作简报

2021年 第11期

Shanghai Foreign Investment Association

Vol. 11, 2021

MONTHLY REPORT

市商务委来协会调研

11月16日，市商务委诸旖副主任及直属机关党委、外资处、促进处、外国投资促进中心的相关负责人来协会调研。协会会长黄峰、副会长兼秘书长刘生、常务副秘书长李洁及协会各部门负责人参会。黄峰会长介绍了协会今年的主要工作和明年的重点工作。刘生副会长兼秘书长介绍了协会党支部的情况。

诸旖副主任肯定了协会的工作，并对下一步在稳外资增长、加强合作、强化党建等方面的工作提出了要求，希望共同做好对外商投资企业的服务。会上，市商务委相关处室负责人介绍了各自的重点工作。

协会获批建立中国（上海）知识产权维权援助中心工作站

11月，协会收到上海市知识产权局批复，同意在协会建立中国（上海）知识产权维权援助中心工作站。工作站将提供知识产权法律法规、组织知识产权公益研讨和培训，宣传推广知识产权维权援助服务等。工作站的建立，标志着协会权益保护工作再上新台阶，将成为上海外商投资企业知识产权维权的重要渠道。

上海数据交易所成立，协会承办全球企业数据创新论坛

11月25日，上海数据交易所揭牌成立仪式暨2021上海全球数商大会在沪举行。作为此次大会的主题论坛之一，全球企业数据创新论坛由上海市城市数字化转型工作领导小组办公室指导，上海市外商投资协会主办，上海数据交易所提供支持。论坛由协会会长黄峰主持，市经信委副主任张英出席并致辞。

跨国企业数字化委员会发起人/轮值主席、杜邦亚太区总裁张毅发表主旨演讲。埃森哲大中华区企业技术创新事业部首席数据咨询专家谢国忠、微软大中华区全渠道事业部首席技术官徐明强、亚马逊大中华区产品部计算与存储总监周舸、SAP中国金融服务行业首席专家郝森、IBM咨询事业部数字商业平台总经理蔡任燕、三井住友海上火灾保险（中国）有限公司副总经理郑永强、万宝盛华大中华战略总监及天天U单总经理颜莉萍等7家跨国企业代表分别从数字产品技术提供方和用户的角度，分享了企业如何进行数字化转型和数据驱动创新的感悟和思考。（图1）

协会邀请5家会员企业参加上海市政协2021年情况通报会

11月18日，市政协召开2021年情况通报会，向各国驻沪机构相关人士通报年度履职工作情况，并听取意见建议。

协会邀请勃林格殷格翰全球高级副总裁、大中华区总裁兼首席执行官高齐飞、安永法国业务部合伙人贺朗瑞纳、日邮物流总经理、首席执行官守屋智郎、圣东尼首席执行官杰安德·柏罗第、正大集团资深副董事长罗家顺等5家会员企业的外籍高管参会。高齐飞和贺朗瑞纳就推动长三角更高质量一体化发展作了发言。（图2）



图1



图2

上海市外商投资协会参观进博会参展会员企业展台

第四届中国国际进口博览会期间，协会副会长兼秘书长刘生、常务副秘书长李洁、副秘书长朱菁和会员联络员参观会员企业展台并参加相关活动。

刘生副会长兼秘书长先后走访了通用汽车、保时捷、沃尔沃汽车、多特瑞、路易达孚、嘉吉、兄弟、卡特彼勒、富士胶片、罗氏诊断、丹纳赫、日通国际物流、日邮物流、通标标准技术服务、渣打银行等企业的展台，了解企业的参展情况以及在绿色出行、智慧医疗、数字化解决方案等领域的产品、技术和服务。此外，刘生副会长分别于11月3日和11月5日出席江西省与跨国公司（上海）合作交流会和中国（安徽）自由贸易试验区暨新兴产业推荐会。

常务副秘书长李洁一行参观了乐高、施华洛世奇、爱特思、宜家、迪卡侬、爱茉莉太平洋、欧莱雅、拜尔斯道夫、宝洁、达能、亿滋、易富、米技等企业的展台，实地了解和体验了各企业针对中国消费者日益多元化的需求而推出的更具个性化、高性能和环境友好的产品。还走访了通用电气、贺利氏、杜邦、米其林、福特汽车、江森自控、科勒发动机、英格索兰、埃森哲、因美纳、邓白氏、冯氏集团等企业的展台，了解企业在数字工业、集成电路、新材料、低碳环保、智慧供应链、生命科学领域的最新成果。

协会副秘书长朱菁走访了欧姆龙、高通、3M、日通、佳沛泽普、乐斯福、阿斯利康、武田制药、通用医疗、花王等展台，了解企业参展情况并与会员企业交流。（图3）



图3



图3

协会动态

11月8-9日

协会举办“创新思维，快如闪电—10秒完成数据分析【Excel】”培训。邀请著名Office培训机构金牌讲师为学员们介绍了EXCEL使用的便捷操作及常用EXCEL函数的高阶用法。培训过程中，学员与讲师互动良多，课堂气氛活跃。

11月12日

协会举办GA系列第一讲：“政府事务管理中的文书写作”，特邀原市政府办公厅副巡视员王永鉴老师授课。王老师主要介绍了政府机关单位书面文件的格式与内容规范，为外资企业的学员们分享了如何与政府机关更好的进行书面沟通。来自普华永道、博世、杜邦、金拱门等会员企业的60位学员参加了培训。

11月12日

星绘创绘—2022上海米其林指南发布活动举行。协会会长黄峰和常务副秘书长李洁出席。

11月18日

黄浦区王鸞副区长来访协会。协会会长黄峰、常务副秘书长李洁接待并进行交流。

11月19日

博枫地产运营及管理的博荟广场ONE EAST在黄浦滨江以“自成一派”为主题盛大揭幕。协会会长黄峰出席了盛典。（图4）

11月20日

协会第三场MFM活动——优生优育健康沙龙在正大广场eat n work内举行。来自迪士尼、马勒投资、赛诺菲、强生、渣打银行等40多名会员企业的员工及家属参加。本次活动由会员企业默克提供支持。

活动邀请到了上海交通大学医学院附属仁济医院三位医生为大家讲解优生优育的相关知识。主任医师洪燕分享了女性如何进行孕前生育能力评估、副主任医师陈向峰分享了育龄期男性生殖健康的要点及解决方案、副主任医师张婷分享了孕前男女双方进行基因检测的重要性。活动最后，大家就相关问题咨询了医生。

11月22日

协会会长黄峰拜访上海知识产权仲裁院。上海仲裁委员会常务副主任范铭超一行接待，双方就外商投资企业知识产权保护问题进行了交流。

11月25日

协会举办《海关注册登记和备案企业信用管理办法》解读，邀请上海海关企业管理处专家介绍了海关信用体系的最新要求，梳理了AEO高级认证企业的申报标准及有关权益。来自全市外商投资企业的60余名代表参会。

11月26日

“出海优品 云洽全球”华交会企业系列活动在国家会展中心4.2HC1工银厅举办。协会推荐了10多家企业参会。协会刘生副会长兼秘书长到活动现场了解对接形式和企业情况，并鼓励企业克服疫情带来的困难，用好网上撮合洽谈方式，珍惜此次免费活动所匹配到的新客户资源，争取多接单，多成交。

11月26日

协会举办GA系列第二讲：“政府事务管理中的礼仪规范”。原市外事办公室曲蒙老师从礼仪精神、服饰穿戴、礼宾座次、餐饮应对这四个方面为大家详细介绍了在对外工作特别是对政府单位接待工作时需要特别注意的事项。来自汉高、罗森、妮维雅、戴森等会员企业的50多名学员参加了培训。



图4



图5

11月29日

协会举办“离岸贸易政策解读讲座”。中国（上海）自由贸易试验区管理委员会保税区管理局财政和金融服务处专家介绍了离岸贸易的最新政策及上海自贸试验区内离岸贸易的发展情况，中国银行上海自贸试验区分行专家对中国银行离岸贸易相关配套金融服务方案进行了介绍。本次活动共有来自全市外商投资企业的30余名代表参会。

11月30日

舍弗勒集团在线举行75周年庆典，协会常务副秘书长李洁出席活动。（图5）

会员交流

11月3日，协会常务副秘书长李洁走访三井物产（上海）贸易有限公司，企划业务部副部长佐近键接待并进行交流。

11月17日，协会常务副秘书长李洁走访科凯精细化工（上海）有限公司，与公司大中华区董事总经理张达博士进行交流。

11月19日，协会常务副秘书长李洁走访并参观联实建筑工程（上海）有限公司“澳朵花园·逸浦荟”，联实集团公司事务和市场部总监余弦接待并介绍了公司经营和养老社区情况。

11月23日，协会会长黄峰走访了艾尔建信息咨询（上海）有限公司，与全球副总裁、日本及亚太地区总裁王炜一行进行了沟通交流。

11月23日，协会刘生副会长走访上海纳铁福传动系统有限公司，与公司副总经理顾鸣峰进行交流。

11月23日，协会常务副秘书长李洁走访了保乐力加（中国）贸易有限公司。外部事务副总裁陈伟接待，双方进行了交流。

11月26日，协会会长黄峰走访圣东尼（上海）针织机器有限公司，与公司CEO Gianpietro Belotti进行交流。

11月29日，刘生副会长走访仲量联行测量师事务所（上海）有限公司，与公司华东区董事总经理张静进行了交流。

走访企业名单（26家）：

- 上海纳铁福传动系统有限公司
- 仲量联行测量师事务所（上海）有限公司
- 保乐力加（中国）贸易有限公司
- 三井住友海上火灾保险（中国）有限公司
- 三菱日联银行（中国）有限公司
- 安佰深（上海）股权投资管理有限公司
- 上汽通用汽车金融有限责任公司
- 英威达管理（上海）有限公司
- 北京大成（上海）律师事务所
- 敦豪全球货运（中国）有限公司
- 托克投资（中国）有限公司
- 上海国际展览运输有限公司
- 威廉臣配料（上海）有限公司
- 上海胜家缝纫机有限公司

- 上海嘉会国际医院有限公司
- 科凯精细化工（上海）有限公司
- 爱发科（中国）投资有限公司
- 安费诺时代微波电子（上海）有限公司
- 上海剑桥科技股份有限公司
- 三井物产（上海）贸易有限公司
- 艾尔建信息咨询（上海）有限公司
- 圣东尼（上海）针织机器有限公司
- 上海香港三联书店
- 联实建筑工程（上海）有限公司
- 上海顽皮家族宠物有限公司
- 泰科电子（上海）有限公司

新会员

11月新入会企业5家，本年度累计新入会企业63家。

科德宝企业管理（上海）有限公司

科德宝是一家全球化技术集团，携手广大合作伙伴、客户及科研机构，为40个不同的细分市场 and 数千个应用领域共同开发前沿技术、卓越产品和服务，包括密封、振动控制部件、技术纺织品、过滤器、清洁技术和产品、特种化工产品和医疗产品。

2020年，集团在中国70多个生产和销售基地拥有7,400多名员工（包括合资公司），销售额超过92亿元人民币。科德宝企业管理（上海）有限公司位于上海浦东新区，成立于2006年，是科德宝集团在亚洲的地区总部，支持集团在亚太地区的运营和发展。

再鼎医药（上海）有限公司

再鼎医药是一家立足中国、全球运营的创新型生物制药公司，致力于为中国及全球的患者提供癌症、自体免疫及感染性疾病领域的创新药物。2014年在上海成立总部，公司在全球已拥有超过1900名员工，8个运营中心。再鼎医药正在快速发展成为一家全面整合的生物制药公司，在中国和全球各地发现、开发、生产并商业化创新药物。为此，我们在中国成立了内部研发中心以推动药物研发，打造了一支强大的临床开发和运营团队，并建立了自有的生产基地。此外，我们还成立了一支专业化的商业团队，以支持创新产品在中国的推广。

伟巴斯特车顶供暖系统（上海）有限公司

伟巴斯特集团是全球汽车制造商的创新系统合作伙伴，世界百强汽车零部件供应商之一，核心业务包括研发生产适用于各种车型的汽车天窗、敞篷车顶系统、加热和制冷系统，适用于纯电动车及混合动力车的动力电池系统和充电解决方案。伟巴斯特于2001年开始为中国汽车制造商提供原装配套服务并迅速成为中国汽车天窗市场的领导者。集团在中国拥有11个基地，并为中国几乎所有合资及自主品牌汽车制造商提供配套服务。

2020年，伟巴斯特在中国销售额超过100亿人民币，拥有超过4,000名员工。2019年建成的武汉工厂同时也是伟巴斯特高压电加热器和充电桩的亚太制造基地。为更好地满足中国客户的本地化技术开发需求，公司于2004年在上海建立了研发中心，2019年在嘉兴建立了汽车天窗工厂和动力电池中心。

安赛乐米塔尔亚太服务（上海）有限公司

作为全球领先的钢铁和矿业公司，安赛乐米塔尔集团在60个国家拥有业务，在17个国家拥有生产基地。在生产安全、可持续的钢材的理念指导下，安赛乐米塔尔是全球主要钢铁市场(包括汽车、建筑、家用电器和包装)优质钢材的领先供应商，拥有世界一流的研发和杰出的分销网络。

安赛乐米塔尔自2000年开始在中国开展业务，最早在乌鲁木齐、北京和上海设立了办事处。2017年至2021年，安赛乐米塔尔及其在华合资企业累计投资336亿元。2020年，安赛乐米塔尔在中国的控股和持股企业营业收入总计超过500亿元。

上海恩艾仪器有限公司

上海恩艾仪器有限公司是NI于1998年在上海成立的全资子公司，是NI公司最大的海外分支机构之一，主要提供工业测试和自动控制系统及配套的软件和其它相关产品，以及提供相关产品的销售和配套服务，拥有近500名本地员工，其中超过50%比例的员工为技术类或研发型人才。

NI的技术和产品在电子测试、测量和控制领域处于领先水平，其产品被众多行业的工程师和科学家所广泛应用，特别是在半导体、汽车、航空航天、下一代通信以及科研等领域。NI提供的行业旗舰级应用软件和多功能测试硬件设备，用于构建测试、测量与自动控制系统，广泛应用于电子系统设备（产品）全生命周期以及工业物联网等环节中。NI持续投资知识产权的开发和申请，截至2020年12月31日，共获得861项美国专利和94项外国专利，并在美国及其海外有89项专利申请。

HIGHLIGHTS

Shanghai Municipal Commission of Commerce came to SHFIA for research

On November 16, Zhu Yi, Deputy Director of Shanghai Municipal Commission of Commerce, and heads of the Commission's divisions including Division of Foreign Investment Administration, Division of Foreign Investment Promotion, and Shanghai Foreign Investment Development Board ect. came to SHFIA and were received by Huang Feng, Chairman, Liu Sheng, Vice Chairman and Secretary General, Jessica Li, Executive Deputy Secretary General, and heads of various departments of SHFIA. Chairman Huang Feng introduced SHFIA's main work this year and the key tasks next year. Vice Chairman Liu Sheng introduced the work of the party branch of the Association.

Deputy Director Zhu Yi spoke highly of SHFIA's efforts in providing quality services to FIEs and called closer collaboration in serving FIEs, stabilizing foreign investment and strengthening party construction. At the meeting, the heads of relevant divisions of Shanghai Municipal Commission of Commerce also introduced their key tasks.

SHFIA was authorized to establish a workstation for the China (Shanghai) Intellectual Property Rights Protection Assistance Center

In November, SHFIA received a reply from the Shanghai Municipal Intellectual Property Office, which agreed to establish China (Shanghai) Intellectual Property Rights Protection Assistance Center workstation in the Association. The workstation will provide seminars and trainings related to intellectual property laws and regulations and promote services for intellectual property rights protection. The establishment of the workstation marks a new level of SHFIA's capability in protection of the rights and interests of the Association and the Center will become an important channel for the protection of intellectual property rights of FIEs in Shanghai.

Shanghai Data Exchange was established, SHFIA hosted the Global Enterprise Data Innovation Forum

On November 25, the opening ceremony of Shanghai Data Exchange and the 2021 Global Digital Ecosystem Conference was held in Shanghai. As one of the sub-forums of the Conference, the Global Enterprise Data Innovation Forum was organized by the SHFIA and supported by the Shanghai Data Exchange under the guidance of the Office of the Steering Group for Urban Digital Transformation in Shanghai. The Forum was hosted by Huang Feng, Chairman of SHFIA. Zhang Ying, Deputy Director of Shanghai Municipal Commission of Economy and Informatization, delivered a speech.

Zhang Yi, Founder/Chairman on duty of the MNC Digital Council and Regional President of DuPont Asia Pacific, delivered a keynote speech. Representatives from multinational companies, both data technology service providers and users, including Frank Xie, Chief Data Consulting Expert of Accenture Technology Greater China, Xu Mingqiang, Chief Technology Officer of One Commercial Partner of Microsoft Greater China Region, Scott Zhou, Director of Compute and Storage of Amazon Web Services GCR and Jason Hao, Chief Expert of Financial Industry of SAP China, Cai Renyan, Head of Digital Sales of IBM, John Zheng, Vice President and Chief Finance Officer of Mitsui Sumitomo Insurance (China) Company, Limited, Nicole Yan, Strategy Director of ManpowerGroup Greater China and General Manager of order365, shared their insights and thoughts on how companies can carry out digital transformation and data-driven innovation. (Image1)

SHFIA invited 5 member companies to attend “Briefing on CPPCC Shanghai Committee 2021”

On November 18, the Chinese People's Political Consultative Conference (CPPCC) Shanghai Committee held its 2021 briefing to report its annual work to the representatives from the foreign institutes in Shanghai and listen to their opinions and suggestions.

SHFIA invited Felix Gutsche, Global Senior Vice President, China President & CEO of Boehringer Ingelheim, Bertrand Michel Régnier, Partner of French Business Center of Ernst & Young, Tomo Moriya, President and CEO of Yusen Logistics (China) Co., Ltd., Gianpietro Belotti, CEO of Santoni (Shanghai) Knitting Machinery Co., Ltd., and Michael Ross, Senior Vice Chairman of CP Group to attend the meeting. Felix Gutsche and Bertrand Michel Régnier made a speech respectively on promoting higher-quality integrated development in the Yangtze River Delta. (Image 2)



Image 1



Image 2

SHFIA visited the booths of member companies at CIIE

During the 4th China International Import Expo (CIIE), Liu Sheng, Vice Chairman and Secretary General of SHFIA, Jessica Li, Executive Deputy Secretary General, Zhu Jing, Deputy Secretary General as well as SHFIA member company liaison officers visited the booths of member companies and participated in related activities.

Vice Chairman Liu Sheng visited the booths of General Motors, Porsche, Volvo Cars, dōTERRA, Louis Dreyfus, Cargill, Brothers, Caterpillar, Fujifilm, Roche Diagnostics, Danaher, Nippon Express, Yusen Logistics, SGS, Standard Chartered Bank to learn about member companies' participation at CIIE and their products, technologies and services in the fields of green transport, smart medical care, and digital solutions. In addition, Vice Chairman Liu Sheng attended the Jiangxi FIEs Promotion Conference on November 3 and the China (Anhui) Pilot Free Trade Zone and Emerging Industry Promotion Conference on November 5.

Executive Deputy Secretary General Jessica Li visited the booths of Lego, Swarovski, Inditex, IKEA, Decathlon, Amorepacific, L'ORÉAL, Beiersdorf, Procter & Gamble, Danone, Mondelez, Treasury Wine Estates, Miji to learn and experience the new products exhibited at CIIE which are more personalized, highly performing and environmentally friendly in response to the increasingly diversified needs of Chinese consumers. She also visited the booths of General Electric, Heraeus, DuPont, Michelin, Ford, Johnson Controls, Kohler Engines, Ingersoll Rand, Accenture, Illumina, Dun & Bradstreet, Fung Group to learn about the latest achievements of companies in the fields of smart manufacturing, integrated circuits, new materials, low-carbon and environment protection, smart supply chain, and life sciences.

Zhu Jing, Deputy Secretary General visited the booths of Omron, Qualcomm, 3M, Nippon Express, Zespri, Lesaffre, AstraZeneca, Takeda Pharmaceutical, GE Healthcare, Kao to learn about their new products and solutions and exchanged views with the member companies. (Image 3)



Image 3



Image 3

SHFIA EVENTS

November 8-9

SHFIA organized a training session on Excel skills where the advanced skills of commonly used EXCEL functions were introduced and practiced. During the training, the trainees interacted a lot with the lecturer, and the classroom atmosphere was active.

November 12

SHFIA held the first session of the Government Affairs (GA) training series: "Skills of document writing in Government Affairs Management" and invited Wang Yongjian, former Deputy Inspector of Shanghai Municipal Government Office. He introduced the rules and skills in document writing related to government. 60 participants from SHFIA member companies such as PricewaterhouseCoopers, Bosch, DuPont, and McDonald's China participated in the training.

November 12

The Michelin Guide Shanghai 2022 Star Revelation Gala was held on November 12 evening. Huang Feng, Chairman of SHFIA and Jessica Li, Executive Deputy Secretary General, attended the event.

November 18

Wang Nai, Deputy District Mayor of Huangpu District visited SHFIA and was received by Huang Feng, Chairman of SHFIA, and Jessica Li, Executive Deputy Secretary General. Both parties exchanged views with each other.

November 19

ONE EAST mall, operated and managed by Brookfield Asset Management, was grandly unveiled on the Huangpu River waterfront. Huang Feng, Chairman of SHFIA, attended the opening ceremony. (Image 4)

November 20

SHFIA's third MFM event, reproductive health salon, sponsored by Merck, was held

in the eat n work of Grand Plaza. More than 40 employees and family members from SHFIA member companies including Disney, Mahle Investment, Sanofi, Johnson & Johnson, Standard Chartered Bank participated.

Three experts from Renji Hospital affiliated to Shanghai Jiaotong University School of Medicine were invited to share the related knowledge of reproductive health. Chief Physician Hong Yan introduced women pre-pregnancy fertility assessment, Deputy Chief Physician Chen Xiangfeng shared the key points and solutions for male reproductive health during childbearing age, and Deputy Chief Physician Zhang Ting shared the importance of genetic testing for both men and women before pregnancy. In the end, attendees also consulted a doctor on related issues.

November 22

Huang Feng, Chairman of SHFIA, visited Shanghai Arbitration Court of Intellectual Property. Dr. Mingchao Fan, Executive Vice President of Shanghai Arbitration Commission, received him and communicated on topics such as intellectual property protection for FIEs.

November 25

SHFIA held a lecture on "Customs Registration and Credit Management of Enterprises on Record ", invited experts from the Shanghai Customs Enterprise Management Office to introduce the latest requirements on the customs credit system, and how to apply for AEO advanced certified enterprises and their related rights and interests. More than 60 representatives from FIEs in Shanghai attended the lecture.

November 26

East China Fair (ECF) Exhibitors Online Global Trade Fair was held at the ICBC Hall of the National Convention and Exhibition Center. SHFIA recommended more than 10 companies to participate in the event. Liu Sheng, Vice Chairman and Secretary General of SHFIA attended the event. He encouraged companies to overcome the difficulties caused by the COVID19 pandemic, make good use of online matching and negotiation activities, cherish the new client resource through the event, and generate more orders and transactions.

November 26

SHFIA held the second session of the Government Affairs (GA) training series: "Etiquette Norms in Government Affairs Management". Qu Meng who used to work at Shanghai Municipal Foreign Affairs Office introduced in detail the etiquette regarding clothing, seating, catering, etc. More than 50 participants from member companies such as Henkel, Lawson, Nivea, Dyson participated in the training.

November 29

SHFIA held a lecture on " Interpretation of Offshore Trade Policy". Experts from the Finance and Financial Services Division of the Free Trade Zone Administration of the China (Shanghai) Pilot Free Trade Zone Management Committee introduced the latest policies on offshore trade. Experts from the Shanghai Pilot Free Trade Zone Branch of Bank of China introduced the supporting financial service program of Bank of China for offshore trade. More than 30 representatives from FIEs in Shanghai attended the lecture.

November 30

Schaeffler Group held its 75th anniversary celebration ceremony online, and Jessica Li, Executive Deputy Secretary General of SHFIA attended the event. (Image 5)



Image 4



Image 5

CONNECTING WITH MEMBER COMPANIES

On November 3, Jessica Li, Executive Deputy Secretary General of SHFIA, visited Mitsui & Co.(Shanghai) Ltd. and was received by Takeshi Sakon, Deputy General Manager of Corporate Planning & Strategy Division. The two parties exchanged views.

On November 17, Jessica Li, Executive Deputy Secretary General of SHFIA, visited Pulcra Specialty Chemicals (Shanghai) Co., Ltd. and conducted exchanges with Dr. Zhang Da, Managing Director of Greater China region.

On November 19, Jessica Li, Executive Deputy Secretary General of SHFIA, visited the Ardor Gardens of Lendlease Project Management & Construction (Shanghai) Co.,Ltd and was received by Amy Yu, Head of Corporate Affairs and Marketing who introduced the company's operations and senior living community project.

On November 23, Huang Feng, Chairman of SHFIA, visited Allergan Consulting (Shanghai) Co.,ltd. and had discussions with Wang Wei, Global Vice President and President of Japan and the Asia Pacific region.

On November 23, Liu Sheng, Vice President of SHFIA visited Shanghai GKN HUAYU Driveline Systems Co.,Ltd. and exchanged views with Gu Mingfeng, Deputy General Manager of the company.

On November 23, Jessica Li, Executive Deputy Secretary General of SHFIA, visited Pernod Ricard (China) Trading Co.,Ltd. and was received by Chen Wei, Vice President of External Affairs. The two parties exchanged views.

On November 26, Huang Feng, Chairman of SHFIA, visited Santoni (Shanghai) Knitting Machinery Co., Ltd. and exchanged views with Gianpietro Belotti, the company's CEO.

On November 29, Liu Sheng, Vice President of SHFIA visited Jones Lang LaSalle Surveyors (Shanghai) Co., Ltd. and exchanged views with Zhang Jing, Managing Director of the company's East China region.

List of companies visited (26):

- Shanghai GKN HUAYU Driveline Systems Co.,Ltd.
- Jones Lang LaSalle Surveyors (Shanghai) Co., Ltd.
- Pernod Ricard (China) Trading Co.,Ltd.
- Mitsui Sumitomo Insurance (China) Co., Ltd.
- Bank of Tokyo-Mitsubishi UFJ (China) Ltd.
- Apax Investment Management(shanghai) Company Ltd.
- SAIC-GMAC AUTOMOTIVE Finance Company Limited
- Shanghai JiaHui International Hospital Co., Ltd.
- Pulcra Specialty Chemicals (Shanghai) Co.,Ltd.
- Ulvac (China) Holding Co.,Ltd
- Amphenol Times Microwave Electronic (Shanghai) Co., Ltd.
- Cambridge Industries Group
- Mitsui & Co.(Shanghai) Ltd.
- Invista Management (Shanghai) Co., Ltd.
- Beijing Dentons Law Office LLP (Shanghai)
- DHL. LOGISTICS
- Trafigura Investment (China) Co. , Ltd.
- Shanghai Expotrans Limited
- D.D.Williamson Ingredients (Shanghai) Ltd.
- Singer (Shanghai) Sewing Machine Co., Ltd.
- Allergan Consulting (Shanghai) Co.,Ltd.
- Santoni (Shanghai) Knitting Machinery Co., Ltd.
- Shanghai Hongkong Joint Publishing Co.,Ltd.
- Lendlease Project Management & Construction (Shanghai) Co.,Ltd
- Shanghai Naughty Family Pets.Co.,Ltd
- Tyco Electronics (Shanghai) Co.,Ltd

NEW MEMBERS

In November, SHFIA welcomed 5 new members and altogether 63 new companies joined the association by the end of November.

Freudenberg Management (Shanghai) Co., Ltd.

Freudenberg is a global technology group that strengthens its customers and society long-term through forward-looking innovations. Together with its partners, customers and research institutions, the Freudenberg Group develops leading-edge technologies and excellent products and services for about 40 markets and for thousands of applications: seals, vibration control components, technical textiles, filters, cleaning technologies and products, specialty chemicals and medical products.

In 2020 Freudenberg generated sales of over CNY 9.2 billion in Greater China. Freudenberg Management (Shanghai) Co., Ltd., founded in 2006, is the regional headquarters of the Freudenberg Group based in Shanghai, and supports the operations of Freudenberg companies in the Asia-Pacific region.

Zai Lab (Shanghai) Co.,Ltd.

Zai Lab is an innovative, research-based, commercial stage biopharmaceutical company based in China and the U.S. focused on bringing transformative medicines for cancer, autoimmune disorders, infectious diseases and neuroscience to patients in China and around the world. Its headquarters was established in Shanghai in 2014. The company has more than 1,900 employees and 8 operation centers worldwide. Zai Lab is rapidly developing into a fully integrated biopharmaceutical company, discovering, developing, producing and commercializing innovative drugs in China and around the world. Zai Lab has established an internal R&D center in China to promote drug development, built a strong clinical development and operation team, and established own manufacturing facilities in China. In addition, the company has established a highly specialized commercial team to support marketing of its innovative products in China.

Webasto(Shanghai)Ltd.

The Webasto Group is a global innovative systems partner to the mobility industry and one of the 100 largest suppliers to the automotive sector worldwide. The company's offering includes in-house developed roof, heating and cooling systems for various types of vehicles, batteries and charging solutions for hybrid and electric vehicles, and additional services related to thermal management and electromobility. Webasto entered China OE market in 2001 and quickly became the market leader of sunroof in China's auto market. Webasto provides equipment services for both international and local OEMs at 11 locations all over China.

In 2020, Webasto had sales of more than RMB 10 billion in China with 4,000 employees. Webasto Wuhan new plant completed in 2019 is also the Asia-Pacific manufacturing base for Webasto's high-voltage electric heaters and charging products. To better meet the local requirements from Chinese customers, Webasto established a R&D center in Shanghai in 2004 and battery center in Jiaxing in 2019.

ArcelorMittal Asia Management Services(Shanghai)Co.,Ltd.

As a world's leading steel and mining company, ArcelorMittal group with a presence in 60 countries and an industrial footprint in 17 countries. Guided by a philosophy to produce safe, sustainable steel, ArcelorMittal is the leading supplier of quality steel in the major global steel markets including automotive, construction, household appliances and packaging, with world-class research and development and outstanding distribution networks.

ArcelorMittal developed its activities in China since 2000. We have set up offices in Urumqi, Beijing & Shanghai. From 2017 to 2021, ArcelorMittal and its joint ventures in China have invested a total of 33.6 billion yuan. In 2020, ArcelorMittal's investment and JVs in China have a combined annual revenue of 50 bn yuan.

Shanghai NI Instruments Co., Ltd.

Shanghai NI Instrument Co., Ltd. is a wholly-owned subsidiary of NI established in Shanghai in 1998. It is one of the largest overseas branches of NI. It mainly provides industrial testing and automatic control systems and supporting software and other related products, as well as the sales and supporting services of related products. The company has nearly 500 local employees, of which more than 50% are technical or R&D talents.

NI's technology and products are at the leading level in the field of electronic testing, measurement and control. Its products are widely used by engineers and

scientists in many industries, especially in the fields of semiconductors, automobiles, aerospace, next-generation communications, and scientific research. The industry's flagship application software and multi-function test hardware equipment provided by NI are used to build test, measurement and automatic control systems, which are widely used in the entire life cycle of electronic system equipment (products) and industrial Internet of things. NI continues to invest in the development and application of intellectual property rights. As of December 31, 2020, it has obtained 861 U.S. patents and 94 foreign patents, and has 89 patent applications in the U.S. and overseas.



上海市外商投资协会 Shanghai Foreign Investment Association
地址 Address :上海市黄浦区淮海中路138号上海广场29楼 29F, Shanghai Plaza, No.138 Middle
Huaihai Rd, Huangpu District, Shanghai
微信公众号 WeChat: 上海市外商投资协会
联系人 Contact Person: 朱微娜
电话 Tel: 021-62752995
邮箱 E-mail: zhuweina@safi.org.cn